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ročník 3  číslo 4        listopad 2005 

 

 
 

Slovo místostarosty 
 

Vážení občané, 
chtěl bych se zmínit o některých aktivitách,  které obec organizuje, nebo se na nich 

větší měrou podílí. 
 
Konečná autobusové linky 702. 
Jistě jste si všichni všimli, že práce na točně jsou v plném proudu a že se pracuje o 

svátcích i o sobotách. Zatím není jisté, že se podaří stavbu dokončit v letošním roce. 
Posledním úkonem je totiž položení živičného koberce, a tato práce je ze všech nejvíce 
závislá na počasí. Naší snahou i snahou dodavatele je stavbu dokončit a pokud se nepo-
daří položit živičný koberec, tak alespoň zabezpečit provoz na točně přes zimu na zpev-
něném povrchu, který by byl dokončen na jaře. 

 
Kanalizace. 
Žádost o dotaci z Fondu soudržnosti Evropské unie na projekt „Šlapanicko - Čistá 

Říčka a Rakovec dosáhla prvního velkého úspěchu. Dne 22.9.2005 jsme obdrželi sděle-
ní, že žádosti bylo přiděleno registrační číslo 2005/CZ/16/C/PE/002, takže už nic nebrání 
jejímu schválení. Definitivní schválení by Evropská komise měla udělit do konce roku. 

Ještě poznámka k projektům přípojek. Většina přípojek je již rozpracována 
v takovém rozsahu, že to postačuje pro realizační projekt. K nejčastějším dotazům obča-
nů bych chtěl uvést, že prováděcí firma provede pro každou nemovitost odbočku 
v hlavním řadu a část přípojky, která je na veřejném pozemku. Zbytek přípojky si musí 
provést každý sám na svoje náklady. Platí zásada, že do splaškové kanalizace budou 
napojeny odpadní vody z WC, koupelny, prádelny a kuchyně. Dešťové vody do splaško-
vé kanalizace nesmějí být pouštěny a budou vypouštěny do stávající kanalizace. Povin-
nost připojit se na splaškovou kanalizaci bude do doby výstavby legislativně ošetřena. 
Ve svém příspěvku také zveřejňuji harmonogram výstavby kanalizace, který byl převzat 
ze žádosti do EU. Tento harmonogram může ještě doznat změn v rámci zpracování reali-
zační dokumentace nebo i podle podmínek EU. 

/ Tabulka harmonogramu je uprostřed zpravodaje /  
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Sokolovna. 
Rovněž jste si určitě všichni všimli, že naše sokolovna dostala nový kabát. Tuto 

akci nezajišťuje Obec, ale podstatnou měrou se  finančně podílí. Nepodařilo se zajistit 
potřebné množství finančních prostředků , tak musela být technologie trochu upravena. 
Tmavší barva je nutná proto, aby kryla předchozí barvy fasády. Časem odstín trochu 
zesvětlí. Byly opraveny rovněž klempířské části fasády. Celkový náklad opravy je  
333795,- Kč. Myslím, že je to pěkné dílo, které se podařilo a chtěl bych poděkovat všem, 
kteří se o to přičinili, zejména sponzorům, bez jejichž pomoci bychom neměli sokolovnu 
v novém kabátě.  

Ing. Vladimír Koláček, místostarosta 
 
 
 

Šetřím, šetříš, ….. 
Paní Mullerová řekla Švejkovi: Tak nám zabili Ferdinanda. Já musím říci, tak nám 

zdražili plyn. Je to opravdu velmi drahé teplo. Tím pádem, kdo má možnost, se vrací 
k topení pevnými palivy. Ale pozor na to, abychom na šetření nedoplatili všichni, včet-
ně těch co šetří. Pohled na dýmající komíny, barvu kouře a to co je cítit v ovzduší mne 
naplňuje obavami, že se netopí jen dřevem, ale do kotle či kamen se láduje vše co hoří. 
Tak se mi vtírá takové to minulé heslo, ušetříme, ať to stojí co to stojí. Jenže zdraví se 
dá jen šetřit. Zdraví nejde ani koupit za ušetřené peníze za plyn.  

Tak naléhavě prosím, než do kotle či kamen ten odpad hodíte, zamyslete se, je to i 
vaše zdraví.  

       Ludmila Pospíšilová 
 
 
Základní škola 

       Děkujeme všem žákům, rodičům a hlavně vyučujícím za úspěšné oslavy 120. výročí 
založení naší školy. Zároveň si dovolujeme pozvat občany Viničných Šumic a Kovalovic 
na Vánoční akademii konanou jako každoročně v prosinci. Těšíme se na Vaši účast. 

Dana Pospíšilová 

 
 

 
Uživatelé kabelové televize 
Z důvodu reorganizace SIPA došlo k opětovnému zaslání úhrady za kabelovou te-

levizi v měsíci listopadu. Těm co byla platba strhnuta z účtu nebo ji zaplatili na poště, 
nebude posílána platba za KTR v dubnu. /nereagovat na upomínky/ 

Všem uživatelům za vzniklé problémy se omlouvá 
Jiří Florián – Elektro 
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 Obec VINIČNÉ ŠUMICE Vás informuje  
 
Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce č.4/2005 dne 21.9.2005 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1. Ověřovatele zápisu: Doc.Pavel Pazdera, Ladislav Šedý  
2. Schválení programu jednání s přejmenováním bodu 10 – Zřizovací listina příspěvkové or-

ganizace Základní škola a Mateřská škola Viničné Šumice 
3. Obecně závaznou vyhlášku obce V.Š. č.5/2005 o místních poplatcích 
4. Ceník služeb obecního úřadu s doplněním pro komerční účely 
5. Zřizovací listinu příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Viničné Šumice 
6. Rozpočtové opatření č.3  
7. Zadání změny č. IV územního plánu Obce Viničné Šumice v členění dle přiložené specifi-

kace 
 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

8. Zapisovatelku jednání pí. Bronislavu Malíkovu 
9. Zprávu o veřejnoprávní kontrole v Základní škole V.Š. 
10. Zprávy Finančního výboru, s připomínkou uvádět v zápisech čísla příloh 
11. Zprávy Kontrolního výboru, s připomínkou ke zprávě č.2 

 
Zastupitelstvo obce neschvaluje: 

12. Koupi pozemku parcela č. 1861/45 v k.ú. Viničné Šumice ve výměře 202 m2 
13. Dále se zabývat návrhem pana Ryšky na víceúčelovou budovu (na místě stávající pož. 

zbrojnice) 
 

Zastupitelstvo obce ukládá: 
14. Starostovi - svolat zasedání ZO V.Š., které se bude týkat výstavby požární zbrojnice v obci. 

Umožnit občanům nahlédnutí do studie zbrojnice na OÚ V.Š. 
15. Starostovi – v pondělí 26.9. v 17,00 svolat schůzku na místě samém z důvodu řešení od-

vodnění pozemků na Loučkách. Zjistit možnost zimní údržby v této lokalitě. 
16. Radě ZO V.Š. – projednat opravu víka na studni na Hradské. Řešit nepřehlednou situaci na 

křižovatce na ulici Vítovskou. 
17. Radě ZO V.Š. – zjistit harmonogram výstavby splaškové kanalizace v Obci Viničné Šumi-

ce a předložit na zasedání ZO V.Š. 

 
Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce č.5/2005 dne 26.10.2005 
 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1. Ověřovatele zápisu: Ludmila Pospíšilová, Kateřina Říháčková  
2. Program jednání  
3. Dokumentaci pro územní řízení nové požární zbrojnice 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
4. Zapisovatelku jednání pí. Bronislavu Malíkovu 

 
   Ing.Vladimír Koláček, místostarosta                             Ivan Mojžíš, starosta obce 
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Vzpomínka na dobu před 200 lety 
 

V prvních listopadových dnech si připomínáme dva církevní svátky – Všech svatých 
a Památku zesnulých, kdy navštěvujeme hřbitovy a vzpomínáme na své příbuzné, kteří 
nás již předešli na věčnost. Památku zesnulých si připomínáme dne 2. listopadu. Na 
stejný den, ale o měsíc později, tj. 2.12.1805, připadá podobná vzpomínka - na všechny 
prosté vojáky a důstojníky tří armád padlé v tento den na Slavkovském bojišti a zemřelé 
na zranění v následujících dnech.  

Pietními akcemi se postupně připojují obce, které se nacházejí jednak na území bo-
jiště, ale i vzdálenější, kudy vojska procházela, a nechávají zhotovit různé pomníčky, 
pamětní desky a jiné propagační materiály. Postupně se každým rokem tyto vzpomínko-
vé akce stále rozšiřují až do té letošní, která je obzvlášť významná. Je tomu právě již 200 
let co se tato bitva udála. Při tomto kulatém jubileu  bude těchto akcí nejvíce, vydá se 
mnoho propagačních materiálů, knih, medailí, budou konference, koncerty, odhalí se 
pomníky a vše vyvrcholí divácky nejvděčnější rekonstrukcí bitvy u Tvarožné. Mnozí 
lidé si tyto akce spojené s těmito událostmi pletou a mluví o oslavách. Ne, nejedná se o 
žádné oslavy. Musíme stále opravovat přátele, známé a i novináře, že v žádném případě 
nejde o oslavy. Všechny pietní akce mají stejný význam, jako ta na počátku listopadu, 
kdy navštěvujeme hroby blízkých příbuzných. Pokud by se snad mělo jednat tyto dny o 
oslavy (2.11., 2.12.),  nemáme pro to žádný název, napadá mě pro to pouze nové slovo – 
smutnosti. 

 
Každý si může vybrat, kterou z řady připravovaných akcí navštíví. Při velikosti le-

tošních akcí, do kterých po dlouhých letech dospěly, za mezinárodní účasti významných 
osob a velkého počtu uniformovaných vojsk (až na 5000) mohu doporučit závěrečnou 
akci, a to rekonstrukci bitvy uTvarožné, sledovat raději pohodlně v přímém přenosu na 
ČT 24.  

Proto jak jsem se zmínil výše nelze mluvit o žádných oslavách, ale o pietních vzpo-
mínkových akcích a zamyšlení nad tím, jak to tenkrát bylo, na utrpení řadových vojáků a 
obyvatel obcí, trpícími válečnými útrapami, před 200 lety.   

 
A co naše obec.  
V době konání bitvy se nacházela mimo dosah bojiště, takže ke škodám na majetku 

nedošlo. O naší obci se v souvislosti s bitvou u Slavkova nikde nepíše, ovšem nezname-
ná to, že válečné útrapy nepocítili na svých bedrech i obyvatelé naší obce, která byla 
součástí pozorské farnosti. Vojáci byli před bitvou i po bitvě v Pozořicích (v té době 
měly Pozořice 75 domů, Šumice 92 domů) a i na nedaleké Staré poště. Jedná se zejména 
o obstarávání jídla pro vojsko a píce pro koně při tzv. rekvizicích, kdy vojáci mohli zaví-
tat i do naší obce. Zpravidla prostý lid v širokém okolí trpěl – dobrovolně i nedobrovolně 
přicházel o jídlo, koně, dobytek, slámu, peníze, a jiné věci. Po roce 1804 byl nedostatek 
obilí, navíc v roce 1805 byla neúroda, takže po odchodu vojsk jim toho již moc nezbylo. 
Taktéž před příchodem francouzského vojska přes Moravu přešla 2x ruská vojska, 
nejdříve v ústrety Napoleonovi a pak před ním při ústupu spolu s rakouským vojskem.  
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A obyvatelé je též museli zásobovat. Po bitvě byli nuceni odklízet mrtvé, dále se přidá-
valy nemoci /mor/  a v neposlední řadě přicházela drahota.  

 
A jak to tehdy vypadalo ve farnosti pozorské. Pro nás nejbližším pramenem je farní 

kronika. O průběhu bitvy již bylo napsáno mnoho stran, taktéž zde je popisována. Nás 
však bude zajímat druhá strana bitvy, o níž se tak moc nepíše – dopad na obyvatelstvo.  
Z tohoto co zde zapsal farář Mikuláš Kvapil o pobytu francouzského vojska ve farnosti (i 
když je to z jeho pohledu) si můžeme udělat stručný obrázek jak to mohlo vypadat i u 
nás.   

 
Francouzi zde byli na Moravě dvakrát, poprvé v r. 1805 a podruhé o čtyři roky poz-

ději.  
První návštěva 1805: 
      „ ………….  Francouzi 18. listopadu byli v Brně a 19. přišli do Pozořic. Na faře 

přenocoval generál Milhaud s patnácti vojáky.  Po jeho odchodu na druhý den přišel 
generální adjutant Fontaine se svým průvodem a bydlel na faře až do 29. V noci na 2. 
prosince byla fara po dvou vystřídáních už bez Francouzů. Stáhli se směrem k Podolí, 
kde se předpokládalo, že bude bitva. 

      Po bitvě začalo francouzské vojsko strašně plenit zde i jinde, což trvalo 4 dny.  
Sedlákům vzali koně. Já  (farář) jsem pozbyl 149 džberů vína, 2 koně, 12 prasat, krávu, 
kožich, šaty, 200 zlatých na hotovosti, peřiny aj. U kostela byly vylomeny dveře a ulou-
peno všecko prádlo a roucha, stříbrný kalich, ciborium, pouzdro k zaopatřování aj. Vytr-
pěl jsem mnoho příkoří, ale Bůh ukrátil dny trápení, nebo 1. ledna příštího roku se přece 
Francouzi začali připravovat na odchod do Brna a 14. odtáhli, evakuovali.  „ 

 
Druhá návštěva 1809 
 „  …………..   Francouzi obsadili kraj znojemský a brněnský. Dne 14. července 

přišli Francouzi sem, 2. listopadu po míru uzavřeném ve Vídni 14. října, jímž jsme ztrati-
li část Horních Rakous a Haliče, Terst, Rieku a celé pobřeží, odtáhli. Až do 1. srpna 
leželi po domech, potom však se stáhli do ležení u Podolí, do chatrčí postavených ze 
slámy. Sedláci z okolí jim museli každý desátý den dovážet veliké množství potravin, 
krávy, víno, kořalku, hrách, čočku, mouku pšeničnou a (ječmennou) režnou, daně za osm 
let, peníze pro generály a důstojníky, povozy, sloupy a lati. Jestliže všecko nebylo dodá-
no ihned, rozesílalo se mnoho francouzských vojáků na requisice. Víno, brambory a 
zeleninu nesklízeli sedláci vůbec, protože Francouzi všecko pobrali, i když to nebylo 
zralé.  

Neměl jsem tak veliké škody jako v roce 1805, protože důstojníci, jichž bylo 12 a 
více i se svými sluhy se stravovali na faře. Víno, máslo, drůbež, jakž takž platili a se 
mnou přátelsky rozmlouvali. Byli z regimentu jízdních myslivců, podplukovník Montge-
lax, kapitán Venderet a Sormontis, kapitán Toutnoire, velitel místa Sommer (collone), 
plukovník Baron z Rottenburgu, podplukovník Hervé - chlapci veselého srdce z regi-
mentu pěšáků 108. „ 
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Srovnání cen obilí a vína v letech 1802-1813 na Pozorsku: 
 
 1802 1803 1804 3/1805 5/1805 1806-

11 
6/ 
1812 

9/1812 1813 

pšenice 5zl.30kr 5  30 5  30 11  30 13 30  13 4   30  
žito 5  2  30 3  12  9    45 13 drahé 11 3 1 45 
ječmen 3  45 2  15 2  7   45 10 obilí   1 15 
oves 3   9 1  35 1  30  4   12  5 30    1 zl. 
víno 60 112 120   80-100   15-25  

 
Poznámky k tabulce:  
Ceny obilí jsou za míru a víno za sud, který měl 10 věder po 42,4 litrech 
Po roce 1804 byl nedostatek obilí,  jeho cena stoupla, v r. 1805 chladné počasí, žně až v 
polovině září, víno nedozrálo, v následujících letech se cena obilí udržuje stále vysoko, 
až po žních r. 1812 klesá. 
 
 

Události před dvěmasty lety inspirovaly i spisovatele a umělce žijící v Pozořicích a 
okolí, kteří čerpali podněty pro svá díla právě z utrpení našich předků v době francouz-
ské okupace. V největší známost vešlo dílo Františka Neužila, který představuje náš kraj 
a naše předky právě v době slavkovské bitvy v románech Plemeno hamrů, Prsten a Ra-
něné pole. Knihy stojí za to, obzvláště při výročí bitvy, znovu si je přečíst. V posledně 
jmenovaném románu v závěrečné kapitole Pole u Blažovic, kromě hlavního hrdiny Fran-
tiška Hrubého, vystupuje i kyrysník Václav Zrnečko z Viničných Šumic, jenž tu padl.   

 
Krátký úryvek z knihy Raněné pole: 
 „ Pozořické panství posílá poddané na pole k Holubicím a k sivické cestě. Leží tam 

zabití pěšáci maršála Soulta, pomíchaní s kozáky, s husary a s Bagrationovými myslivci. 
Pozořice, Šumice, Jezera a Kovalovice vzaly trakaře, lopaty a rýče a jedou. 

U sivické cesty splynuli s ostatními robotníky. Když uviděli tu spoušť, zarazili se, 
zmlkli. Kopou, odhazují hlínu, posilňují se kořalkou, pradědek tahá mrtvé, klade je na 
trakař. Kolem nich chodí voják v třírohém klobouku, ale tomu je lhostejné, stahuje-li 
Matouš z mrtvého boty a dává si je do pytle. Vojna je všivá věc, i u nich v Normandii by 
chudí lidé vyzouvali nebožtíkům boty, mrtví je stejně nepotřebují.  „ 

 
Pavel Vrba 
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Zpráva o Farní charitě Pozořice 
Vážení občané Pozořic, Sivic, Vin.Šumic, Kovalovic a Hostěnic! 

 
Farní charita Pozořice patří pod Oblastní charitu Brno–venkov, Dům léčby bolesti s 

hospicem sv. Josefa v Rajhradě. Naším koordinátorem je p. Dagmar Jelínková. Tato 
Oblastní charita zase spadá po Diecézní charitu Brno. 

Mezi důležité činnosti farní charity patří obvyklé sbírky, které probíhají dvakrát 
ročně na farním dvoře. Díky ochotným dobrovolníkům probíhá vše bez problémů. Daro-
vané věci se svážejí do střediska v Broumově, kde se třídí a poskytuje se pomoc potřeb-
ným po celé republice. Každý měsíc je v Brně na nádraží na 5. nástupišti přistaven 
vagón, který materiál odváží do Broumova. Někdy od nás veze do Brna p. Pernikář i 
plná dvě nákladní auta věcí. Z Diakonie Broumov nám každoročně posílají výroční 
zprávu o své činnosti. Materiálu mají stále nedostatek, proto prosí o darování jakéhokoli 
množství. S pokrytím nákladů na dopravu, poštovné a skladovací prostory mají rovněž 
problémy, proto vám děkujeme za vaše příspěvky na dopravu, který posíláme do Brou-
mova. Pokladní deník Farní charity vede p. Šebelová. Děkujeme všem. 

Také jsme se zapojili do projektu „Adopce na dálku“. Díky vašim příspěvkům mů-
žeme podporovat vzdělání dvou dětí z Indie – chlapec Ganesh Godwa a děvče Vinaiya 
Naik. Roční školné na jedno dítě činí 4 900 Kč. Jménem dětí vám děkujeme. 

          
Každým rokem probíhá již známá „Tříkrálová sbírka“. Její výtěžek slouží pro chari-

tativní účely, přičemž 60% zůstává v regionu, kde se sbírka konala – v našem případě 
jdou prostředky na podporu hospice v Rajhradě. Výsledky sbírky jsou po sečtení zveřej-
něny a můžete se s nimi seznámit. Částka vybraná v naší farnosti svědčí o vaší solidaritě 
s potřebnými. Velký dík patří také koledníkům a jejich vedoucím, kteří se i 
v nepříznivém počasí zapojují a obchází vaše domovy. 

za Farní charitu Pozořice Marie Titzová 
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Tabulka harmonogramu kanalizace – realizační fáze 
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Vycházka v mateřské škole 
 
Léto přešlo do podzimu a v tuto dobu volí učitelky mateřské školy s dětmi raději 

vycházky po vesnici, za humny nebo do lesa, než skotačení na školní zahradě. 
Na vycházce se děti dozvědí něco nového o změně počasí, sledují domácí zvířata, 

stromy, rostliny, dopravní prostředky, práci strojů a lidí na poli i na stavbě. Pozorují 
oblohu, určují barvy v přírodě, poslouchají a hádají různé zvuky, rozeznávají vůně a 
v této roční době i zápach. Sledují významné budovy v obci, vodí nás ke svým domo-
vům a těší se společně s námi z úpravných domků a podzimní výzdoby.  

Děti učíme správnému chování na silnici i mimo ni, slušnému chování k lidem, 
které při našem putování potkáme.  

Často slýcháváme: „Jé! Vás je málo!“ Ale vězte, že tomu tak není. Pokud potkáte 
jednu učitelku s deseti dětmi na jednom konci vesnice, věřte, že na druhém konci jde 
druhá učitelka se stejným počtem dětí! Na vycházku si děti rozdělujeme a chodíme kaž-
dá na jiné místo. Toto pravidlo jsme přijali, když se za námi, pokud jsme chodili ještě 
všichni pohromadě, trousily poznámky: „No to bude vypadat, když jdou dvě, budou se 
bavit, místo, aby se věnovaly dětem!“ 

Opět jsem si vzpomněla na přísloví: „Není člověk ten, aby se zavděčil lidem 
všem!“ 
 
 
 

Podzim v mateřské škole 
 
Už dlouho jsme přemýšlely o tom, že uspořádáme v mateřské škole akci, která bu-

de pro děti a tatínky. Využily jsme podzim s jeho velkou nabídkou přírodnin a námětů 
pro výtvarnou činnost a spojily jsme výtvarnou podzimní dílnu s následným lampióno-
vým průvodem. 

Věřte, že jsme nevěděly do poslední minuty, jaká bude účast, ale věřily jsme, že 
děti tatínky přesvědčí a do školky přijdou. Byly jsme příjemně překvapené, o akci byl 
zájem. Na každém stolečku jsme pro děti a jejich doprovod nachystaly jinou činnost. Za 
pomoci tatínků, jednoho dědečka a bratrance si děti vyráběly strašidýlko z dýně, lampio-
nek z papíru, různé výrobky na výzdobu oken i květináčů. Ve třídě panoval pracovní 
ruch a děti i dospělí byli velmi šikovní. 

Po ukončení podzimní dílny jsme všem nabídly občerstvení a vypravili se na lam-
pionový průvod obcí.  

Možná se někomu zdálo, že by byl to odpoledne doma nebo na zahradě užitečnější, 
ale strávili jste čas se svými dětmi a to je nejcennější.  

   Jana Vlčková 
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Sokol Viničné Šumice, oddíl kopané   -  Podzim 2005 
 
Žáci skončili ve fotbalové soutěži po podzimní části na čtvrtém místě a z devíti sou-

těžních utkání čtyři vyhráli, tři remizovali a dva zápasy prohráli, skóre 17:13 a celkem 
získali 15 bodů. Střelci branek jsou tito žáci: Michal Šmerda 6, Adam Sukovatý 4, Jan 
Šupina 3, Aleš Valehrach 2 a Dino Starý 1. 

 
Dorost skončil ve fotbalové soutěži po podzimní části na prvním místě a z devíti 

soutěžních utkání sedm vyhráli a dva zápasy prohráli, skóre 33:16 a celkem získali 21 
bodů. Střelci branek jsou tito dorostenci: Marek Čulík 19, Radim Pokladník 4, Radek 
Formánek 3, Martin Čulík 2, Roman Matěja 2, David Drápal 1 a Dalibor Ondráček 1.   

 
Muži  skončili ve fotbalové soutěži po podzimní části na desátém místě a ze třinácti 

soutěžních utkání čtyři vyhráli, tři remizovali a šest zápasů prohráli, skóre 26:28 a cel-
kem získali 15 bodů. Střelci branek jsou tito muži: Květoslav Vystavěl 7, Petr Drápal 4, 
Roman Malecha 4, Luboš Valehrach 3, Radek Železný 3, Pavel Šmerda 2, Michal Malík 
2 a Zbyněk Mazel 1. 

Za oddíl kopané Ladislav Šedý, sekretář 

 
 
Sokolovna si oblékla nový kabát 

 
V loňském roce se podařilo na sokolovně nahradit zchátralá, více než 40 let stará 

okna a vchodové dveře a nahradit je moderními. Svépomocí členů Sokola byly dokonče-
ny nátěry plechové střechy nad sálem a klubovnami. 

Letošní rok se na opravách sokolovny začalo přemístěním elektrického a rozhlaso-
vého vedení nad střechu budovy což bylo provedeno v rámci údržby dodavatelsky. Na 
opravu fasády budovy bylo vypsáno výběrové řízení. Bylo osloveno pět stavebních fi-
rem, z nichž některé na nabídku ani nereagovaly. 

Nakonec byla vybrána firma Miroslav Brhel ze Žádovic. Tato provedla výměnu 
oplechování, které bylo na některých místech silně zkorodované. Opravila v mnoha 
místech poškozenou stávající fasádu. Celá opravovaná plocha byla penetrována proti 
vlhkosti a následně natřena tmavě žlutou barvou. Toutéž barvou byly natřeny okapy, 
parapety u oken a přístupové brány. 

Tato nákladná akce se podařila zásluhou dotace soukromého sponzora a dotací ob-
ce Viničné Šumice a České obce sokolské.  

Na rok 2006 plánujeme dokončení rekonstrukce vytápění a sociálního zařízení. 
Tím by byla ukončena celková oprava budovy, jež bude dále sloužit v obci ke sportov-
ním a kulturním účelům. 

Všem, kteří se na této činnosti podílejí upřímně děkujeme. 
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Ovšem nejenom prací žije sokolovna. V září posloužila stárkům nejenom při pořá-
dání tradičních hodů, ale i při jejich nácviku. V říjnu bylo zahájeno pravidelné cvičení 
všech složek oboru všestranné tělovýchovy Sokola, oddílu kopané, oddílu stolního tenisu 
i oddílu nohejbalu. 

Tělocvičná jednota Sokol ve spolupráci s KDU-ČSL ve Viničných Šumicích pořá-
dala ve dnech 26. – 27. listopadu 2005 v sále sokolovny již tradiční výstavu Betlémů a 
folklorní soubor Šumičan výstavu vánočních perníčků spojenou s prodejem, který se 
uskutečnil v sokolské klubovně.   

V neděli 27. listopadu 2005 od 14.00 hodin obohatily výstavu Betlémů svým před-
vánočním vystoupením děti z mateřské školky.  

Za TJ Sokol Ing. Mojžíš, starosta TJ Sokol 
 

 
Zpráva o činnosti zásahové jednotky JSDH  

obce Viničné Šumice do 22.11 2005 
 

Zásahová jednotka obce Viničné Šumice zařazená jako JPO 3 a tím předurčena pro 
zásahy mimo obec měla v roce 2005 16 členů. 

Velitel:                 Malík Jiří 
Zástupce velitele: Mazel Zdeněk 
Velitel družstva:  Šmerda Jaroslav 
Strojník:               Navrátil Pavel, Jílek Aleš, Šmerda Vladislav, Muselík Lukáš 
Členové:               Řiháček František, Řiháček Lukáš, Moural Zdeněk,  

Valtr Pavel, Šmerda Radim, Drápal Ivo, Crha Jaroslav,  
Čulík Roman, Čulík Martin 

 
Jednotka byla celoročně podrobena výcviku dle plánu GŘ HZS ČR a zúčastnila se 

školení a přezkoušení v rámci hasebního obvodu Pozořice. Oproti loňskému roku se 
zvýšil počet výjezdů jednotky k zásahům. Celkem jednotka vyjížděla 27x, z toho 19 x 
požár, 1x  prověřovací cvičení, 3x protipovodňová opatření a 4x technická pomoc. 

V roce 2005 se nestalo ani v jednom případě, že by jednotka nevyjela nebo nedojela 
na místo zásahu s vyslanou technikou. 

Celkový počet zasahujících hasičů byl 137 což je průměrný počet 5 hasičů na zásah. 
Celkem byli naši hasiči 148 hodin u zásahů. Většina zásahů byla díky včasnému zjištění 
a rychlému zásahu likvidována bez větších škod.  

Během roku 2005 došlo k celé řadě změn v zákonech a předpisech týkající se čin-
nosti zásahových jednotek. Tím pádem bylo nutné více se zaměřit během roku na pro-
školení nových předpisů a jejich uvedení do praxe. 

Jednotka se stará o tento majetek obce: CAS 32 T 148,  
DA 12 PV3S,  
PPS 12,    
EC 3 kW 
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O techniku a její akceschopnost se starali v pravidelných týdenních cyklech strojník 
s pomocníkem. To se promítlo kladně ve spolehlivosti této zastaralé techniky. Velitel 
jednotky spolu se zástupcem navrhli odměny pro tyto strojníky a obec návrh akceptova-
la. Částka je sice spíše symbolická a alespoň pokryje náklady na mobilní telefony při 
zajištění materiálu a podobně. Dá se konstatovat, že všichni členové zásahové jednotky 
jsou vybaveni nejzákladnějšími ochrannými pomůckami a prostředky. Pokud  to umožní 
stav financí chtěli bychom tuto situaci ještě zlepšit. Částečně jsou finanční náklady na 
zásahovou jednotku pokrývány z dotací a grantů od HZS Jihomoravského kraje apod. 
Finanční zatížení obecního rozpočtu se o tyto částky sníží. Od příštího roku bude jednot-
ka zařazena i do ochrany obyvatelstva dle Zákona 240/2000Sb. ve znění pozdějších 
předpisů, což dále zvýší nároky jak na znalosti, tak i výcvik jednotlivých členů. 

Závěrem nám dovolte popřát Vám všem do roku 2006 jen to nejlepší, mnoho zdraví, 
osobních úspěchů, klidný a spokojený život.                                                                  
  
Ve Viničných Šumicích dne 22.11.2005                                  Jiří Malík, Zdeněk Moural 

 
 
 
1989 – 2005 

 
Je to neuvěřitelné, ale uplynulo již 16 let od konce vlády jedné strany. Ohlédneme-

li se zpět co se v naší obci změnilo, můžeme říct že hodně. Neříkám tím, že by to ne-
mohlo být lepší. Hlavně že už nebude žádný vesnický výbor strany rozhodovat o tom, 
že ten nemůže učit, ta nemůže pracovat jako vedoucí třeba kuchyně, toto dítě nemůže jít 
studovat, protože nedávají za okno praporky, nebo dokonce chodí do kostela. Vám 
mladším se to zdá poněkud směšné, ale bylo to tak a bylo to mnohdy mnohem horší. 
Třeba tajemnice MNV musela odejít ze svého místa proto, že vyvěsila v srpnu 1968 
černý prapor na budovu MNV. Sedmičlenný výbor ve vesnici rozhodoval o našich osu-
dech. Vím že nejsme se vším spokojeni, ale dokonalý systém na světě neexistuje, pro-
tože ani my lidé nejsme dokonalí.  

Naše vesnice se rozrůstá, přibývají pěkné domky, přibývá nám obyvatel, rodí se 
noví malí občánkové. Jak vesnice vypadá, není věcí jen starosty a zastupitelstva, ale i 
nás samotných. Všechno vždy začíná od pořádku. Takové ty skládky kolem domů, 
zbytky písku, různých stavebnin a jiných nepotřebných věcí na kráse vesnice nepřidají. 
Máme i dům zarostlý trním a hložím, jen ta Růženka tam chybí. S příchodem demokra-
cie souvisí i řada negativních věcí, např. drogy. I v naší obci se našly injekční stříkačky, 
dokonce na dětském hřišti u školy. Když už si ničíte zdraví vy, proč ohrožujete ty malé 
bezbranné?   

       Ludmila Pospíšilová 
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Trampoty se jménem 
 
Narodila jsem se v listopadu. Tedy z hlediska ročního období nic moc. Z hlediska 

měsíčního znamení Štír je to tak na půl, čili také žádná velká sláva.  
Ale hned první úřední výkon, vlastně ne úřední, ale církevní, byl komplikovaný. 

Tedy pro později narozené, tehdy se všechny děti křtily v kostele a matrika byla ulože-
na na farním úřadě. Můj kmotr, tatínkův bratr, byl ale rozvedený a to byl velkým pro-
blém. Pan farář se tvrdě postavil, že jako rozvedený nemůže kmotrovat. Pikantní je na 
tom ovšem to, že tentýž rozvedený bratr mého otce a tentýž farář bez problému pokřtili 
před šesti lety mého bratra. Můj otec prchlivé hančácké povahy popadl peřinku 
s robátkem a prohlásil: tak se křtít nebude. Jenomže toho všeho byla účastna moje ba-
bička. Lomíc rukama, že to přece nejde, aby dítě nebylo pokřtěné se nabídla, že to dítě 
podrží na rukou ona. Taková byla tehdy formulace křtu. 

Otec pruďas už samozřejmě stál před kostelem a zuřivě potahoval z nějaké Zorky, 
nebo co se tehdy kouřilo. Babička zachránkyně ale nevěděla jak se má dítě jmenovat. 
Vyřešila to po svém. Dala jméno po mamince a basta. Po návratu z kostela místo slav-
nostního oběda vypukla vřava. Bratr ječel, že chtěl Zdeničku, protože jeho kamarád měl 
sestřičku s tímto jménem a tatínek prý chtěl Olgu. Proč zrovna Olgu to nevím, možná 
…., ale pitvat to nebudeme. Samozřejmě se svým jménem jsem spokojena nebyla, ale 
takových je nás většina. Hlavně že se nejmenuji Esmeralda, Ninel, nebo Revoluce, na-
rodila jsem se v předvečer výročí té jedné nechvalně známé.  

Tím ale můj problém nekončil. V roce 1949 bylo svaté biřmování. Nebudu vysvět-
lovat co to je, ale jsou k tomu opět potřeba kmotři. Otec zařídil kmotry mě i bratrovi. 
Kmotrem bratra byl významný brněnský chirurg, který s otcem trávil válečná léta 
v Mauthausenu. Přátelství bylo opravdu veliké a pan profesor i s manželkou se cítili 
poctěni, že mohou prokázat takovou službu svému kamarádovi. Zatím co pana profeso-
ra znal tak dokonale, že věděl kolik mu chybí zubů i kolik jich má zaplombovaných, o 
jeho ženě, která pobývala během války v jiném zařízení, které neslo jméno Terezín, i se 
svými dvěma chlapci, nevěděl jak se jmenuje křestním jménem. Tak se stalo, že uvedl 
jméno Marie. Jenomže moje nová kmotra se jmenovala Terezie a tak se do biřmovací 
listiny za Marii prostě dopsala Terezie, což bylo její skutečné jméno. A bylo vymalová-
no. Takže kdo se  může pochlubit zrovna takovou kombinací? 

 Zdraví Ludmila, Markéta, Marie-Terezie. 
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Nová příjmení v obci 
V posledních patnácti letech se obec Viničné Šumice velmi rozrůstá jednak výstav-

bou nových domů, převážně Za humny, ale i přestavbou a modernizací stávajících domů. 
V letošním roce počet domovních čísel překročil hranici 400.  Za tuto dobu zde rovněž 
přibyla řada nových příjmení, na které původní obyvatelé nebyli zvyklí a které vůbec 
neznají. Pak dochází k omylům, když zde návštěvy hledají dotyčné osoby a lidé jim 
tvrdí, že takoví zde nebydlí. 

V abecedním pořádku jsou uvedena nová příjmení v obci.  
   
  Bernreiter 
Bělohoubek 
Bláha 
Brauner 
Buchmaier 
Dujíček 
Drdla 
Drozd 
Hoffmann 
Jahn 
Jonáš 
Kadaňka 
Karabina 
Klaus 

Klohna 
Kopeček 
Kovář 
Kunčák 
Matyáš 
Mikulčík 
Paulík 
Pehal 
Procházka 
Prokeš 
Rajtar 
Ryba 
Slavíček 
Sperát 

Spousta 
Staníček 
Suk 
Svačina 
Šagát 
Šipr 
Troščák 
Volek 
Vozár 
Vrážel 
Zahradník 
Zádrapa 
Zelníček 

 

Současná výstavba rodinných domů na různých místech v obci a následná v dalších 
letech podle rozšířeného schváleného územního plánu stěžuje orientaci, kde který dům 
stojí. V brzké době bylo by určitě vhodné uvažovat o pojmenování ulic než o přečíslo-
vání obce. Toto se stalo již dvakrát v minulosti.   

      Pavel Vrba 
 
 

Společenská kronika 
 
Vítání občánků 
Dne 23.11.2005 jsme přivítali do života tyto občánky naší obce 
Annu Kejdovou      č. 338 
Jaroslava Hurtu      č. 234 
Tomáše Muselíka    č. 334 
Vojtěcha Rybu      č. 201 
Zuzanu Bendovou     č. 396 

Kláru Diváckou  č. 241 
Adama  Skřivánka     č. 298 
Václava Blatného      č. 146 
Michaelu Šelleovou  č. 352 
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Jubilea v I. čtvrtletí 2006 
75 let - Věra Valehrachová       č.  58 
80 let - Miroslav Drápal           č. 177 
 Zdenka Muselíková      č. 293 
 Bruno Jedlička           č. 191 
 Bohumil Vrba           č. 289 
 Zdenka Doleželová      č. 270 
 Anděla Železná           č. 345 
 Jiřina Drápalová      DD Vyškov 

85 let – Oldřich Daněk          č.   44 
 Marie Kohutová          č. 133 
 Helena Lehká          č. 137 
 Ladislav Dolejš          č. 311 
87 let -  Metoděj Doležel         č. 270 
89 let - Oldřich Hanika          č. 275 
93 let - Ludmila Drápalová     č. 244 
98 let - Františka Gurková       č. 237 

 
Všem srdečně blahopřejeme 

     Za SPOZ Zdeňka Holubová 
 
 
 

Akce ve III. čtvrtletí 2005 
 
26. listopad  prodejní výstava perníčků,  

pořádá TJ Sokol, folklórní soubor Šumičan 
26.-27. listopad  3. výstava Betlémů v sokolovně od 9-18. hod.,  

pořádá KDU-ČSL a TJ Sokol 
Prosinec  Vánoční akademie ve škole 
 
 
 
 

INZERCE 
 

Vysávání a klepání koberců a čalouněného nábytku 
přímo u Vás doma 

TEL.: 544250715, 608410396 
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